
Září 2022 
Číslo 165

VÝSLEDKY 
KOMUNÁLNÍCH VOLEB 2022 

VOLBY 2022 Hlasy Počet 
kandidátů

Počet 
mandátů

název abs. v %

Volba pro Staňkov 9 557 58,2 15 9

Společně pro Staňkov 5 995 36,51 15 6

Komunistická str. Čech a Moravy 869 5,29 15 0

Okrsky
CELKEM

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

5 2 629 1 245 47,36 1 244 16 421

Kandidátní listina Kandidát Navrhující
strana

Politická
příslušnost

Hlasy Pořadí
zvolení

číslo název poř.
číslo

příjmení, jméno, tituly věk abs. v %

1 Volba pro Staňkov 1 Horák Alexandr Mgr. Bc. 50 NK BEZPP 740 7,74 1

1 Volba pro Staňkov 3 Bek Jiří 42 NK BEZPP 713 7,46 2

1 Volba pro Staňkov 9 Horák Martin Mgr. 29 NK BEZPP 702 7,34 3

1 Volba pro Staňkov 2 Strousek Zdeněk 47 NK BEZPP 653 6,83 4

1 Volba pro Staňkov 4 Dokulilová Hana Bc. 46 NK BEZPP 587 6,14 5

1 Volba pro Staňkov 5 Grman Tomáš Bc. 46 NK BEZPP 633 6,62 6

1 Volba pro Staňkov 6 Konopíková Martina Bc. 51 NK BEZPP 643 6,72 7

1 Volba pro Staňkov 7 Černá Bohumíra 41 NK BEZPP 592 6,19 8

1 Volba pro Staňkov 8 Špitová Gabriela 46 NK BEZPP 562 5,88 9

2 Společně pro Staňkov 1 Šobr Jaroslav Mgr. 62 ČSSD ČSSD 561 9,35 1

2 Společně pro Staňkov 3 Koriťák Martin 47 NK BEZPP 479 7,98 2

2 Společně pro Staňkov 2 Holoubek Rostislav 40 NK BEZPP 471 7,85 3

2 Společně pro Staňkov 4 Zezulková Zuzana 43 NK BEZPP 456 7,6 4

2 Společně pro Staňkov 5 Tauer Tomáš Mgr. Bc. 49 NK BEZPP 390 6,5 5

2 Společně pro Staňkov 6 Kudela Marian 50 NK BEZPP 350 5,83 6

ZVOLENÉ ZASTUPITELSTVO
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Usnesení z jednání rady města dne 
27. 7. 2022

Rada města schvaluje
- přijetí účelového daru od 
společnosti WOMEN FOR WOMEN, 
o.p.s. v rámci charitativního pro-
jektu OBĚDY PRO DĚTI. Dar bude 
použit pro celkem 23 žáků ve škol-
ním roce 2022/2023, a to 
I. část pro období do 31. 12. 2022 
ve výši 48 253,- Kč po podpisu 1. 
darovací smlouvy 
II. část pro období od 1. 1. 2023 do 
30. 6. 2023 ve výši 77 337,- Kč po 
podpisu 2. darovací smlouvy,
- smlouvu o dílo mezi městem 
Staňkov a SIBERA SYSTEM s.r.o., 

Obránců Míru 1168, Stará Boleslav. 
Předmětem smlouvy je provedení 
prací spočívající v odstranění staré 
antuky, demontáži oplocení, ruční 
vyrovnávky z nové škváry, pokládky 
sadových obrubníků do betonu, 
patentní vrstvy, D+M tenisových 
sloupků, zhotovení antukového 
krytu, D+M umělých lajn a oplocení 
pogumovaným pletivem na akci: 
Rekonstrukce antukových kurtů za 
celkovou cenu 1 687 986,30 Kč vč. 
DPH.
- výběr nejvhodnějšího dodavatele 
na veřejnou zakázku Chodníky 
při silnici I/26 Americká ulice ve 
Staňkově. Nejvýhodnější nabídkou 
se stala nabídka dodavatele FINAL 

KOM s.r.o., Havlíčkova 947, Klatovy 
s nabídkovou cenou 7 245 480,- Kč 
vč. DPH,
- výběr nejvhodnější nabídky na 
veřejnou zakázku Rekonstrukce 
místní komunikace Baarova ul., 
Staňkov. Nejvýhodnější nabídkou se 
stala nabídka dodavatele ROBSTAV 
k. s., Mezi vodami 205/29, Praha 4 – 
Modřany s nabídkovou cenou 
14 368 351,80 Kč vč. DPH, 
- smlouvu o dílo mezi městem 
Staňkov a SUDOP Project Plzeň a. s. 
Předmětem smlouvy je vypracování 
projektové dokumentace včetně 
provedení inženýrské činnosti za 
účelem zajištění a získání vyjádření 
dotčených orgánů pro vydání 

územního rozhodnutí a stavebního 
povolení na stavební akci Rekon-
strukce místní komunikace
Soukenická a Václavská sil. III/193 
52, Staňkov za celkovou cenu 
557 882,60 Kč vč. DPH. 
- na žádost ředitelky ZŠ Staňkov
přidělení bytu pro Ivanu Gustovou, 
zaměstnankyni ZŠ
- na žádost ředitelky ZUŠ, Mgr. Ivy 
Zahořové přijetí finančního  daru 
ve výši 3 000,- Kč od provozovatele 
penzionu Dionýsos, Ing. Jaroslava
Mibacha. Dar bude věnován za 
obrazovou výzdobu penzionu žáky 
výtvarného oboru ze třídy Jaroslavy 
Kaufnerové.
L. Holeček, M. Kastlová, J. Steinbach

Z jednání městské rady

Společenská kronika
V měsíci září oslavili významné životní 
jubileum tito občané Staňkova

Paroubková Marta, Staňkov I 92 let 
Schuster Josef, Staňkov I  92 let
Jaklová Marie, Staňkov I  91 let 
Nozarová Libuše, Krchleby 91 let
Kabourek Leopold, Krchleby 90 let 
Navrátilová Marie, Staňkov II 90 let

Byrtusová Božena, Staňkov II 80 let 
Mestl Stanislav, Staňkov I  75 let
Vítková Marie, Ohučov  75 let 
Schejbalová Anna, Staňkov II 75 let
Souček Evžen, Staňkov I  75 let 
Ledvina Oldřich, Staňkov II 75 let
Egerová Zdeňka, Staňkov II 70 let 
Stöhr Rudolf, Staňkov I  70 let
Leitlová Marta, Krchleby  70 let Oslavencům blahopřejeme.

JAK JSME VOLILI 
Kandidátní listina Staňkov - město Staňkov - ves Krchleby Ohučov Vránov

Hlasy Hlasy Hlasy Hlasy Hlasy

číslo název abs. v % abs. v % abs. v % abs. v % abs. v %

1 Volba pro Staňkov 3 542 50,61 3 910 62,79 1 131 73,01 511 63,64 463 54,86

2 Společně pro 
Staňkov

2 988 42,7 2 108 33,85 402 25,95 211 26,28 286 33,89

3 Komunistická str.
Čech a Moravy

468 6,69 209 3,3 16 1,03 81 10,09 95 11,26

Voliči
v seznamu

Vydané
obálky

Volební
účast v %

Odevzdané
obálky

Platné
hlasy

Staňkov - město 1 215 530 43,62 530 6 998

Staňkov - ves 1 006 464 46,12 464 6 227

Krchleby 215 119 55,35 118 1 549

Ohučov 84 67 79,76 67 803

Vránov 109 65 59,63 65 844
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TOP DROGERIE ve Staňkově
Staňkov se konečně dočká velké drogerie 
z řetězce TOP DROGERIE, která bude 
provozována rodinnou firmou První 
drogistická s. r. o. Na 180 m2 na všech-
ny bude čekat mimo širokého výběru 
klasického drogistického zboží i rozšířený 

sortiment zboží pro děti, dále pak bezobalové produkty, bio/eco přípravky 
a kosmetika nebo také barvy a laky. Chybět nebudou ani letákové akce (2x 
do měsíce) s výraznými slevami na vybrané produkty, slevy pro živnostníky 
či věrnostní kartičky TOP klubu.
V bývalé uhelně v ulici Na Tržišti již nyní finišují práce k otevření staňkovské 
TOP drogerie. Otevření se plánuje v nejbližších měsících. Otevírací doba ve 
všedních dnech bude od 8:30 do 17:00 a v sobotu od 8:30 do 12:00.

kurZy šití
Pro začátečníky i mírně pokročilé
V kurzu se naučíte

ruční i strojové šití,

tvorbu střihu a mnoho dalšího.

7. října začínáme 
v Beanu ve Staňkově

kontakt: sitikrokzakrokem@seznam.cz

Sběrný dvůr ve Staňkově, jak jsme si snad už všichni všimli, prošel velkou 
proměnou. Nechci tady dokola psát ódy na to, jak je tam dnes čisto a uklize-
no a jakým způsobem tam organizují ukládání odpadů. 
Chci tady jen napsat, že ne každému je jistá disciplinovanost vlastní a dost 
lidí přivážejících odpad je nemile překvapeno. Krabice a ostatně všechen 
podobný odpad se musí skládat tak, aby se toho do kontejneru vešlo víc. 
Co bylo dříve nemyslitelné, dneska je povinností toho, kdo odpad přiveze. 
Do dvora smějí s odpadem jen dvě auta, což udržuje plynulost provozu. Po-
slední auto je vpuštěno 15 minut před koncem pracovní doby. Pro někoho 
pochopitelné, protože to auto se musí také vyložit, pro někoho, kdo si myslí, 
že tam personál čeká jen na něj, aby tam najel v poslední minutě a prodlou-
žil jim následně pracovní dobu, téměř neakceptovatelné.
Zkusme se k sobě i tady chovat jako lidé. Za mě je sběrný dvůr ve Staňkově 
opravdu ukázkou toho, jak by to mělo fungovat. Pokud chceme, aby to tak 
bylo i nadále, nenadávejme lidem,  kteří tam ten pořádek udělali a snaží se 
ho tam udržet. Za svou práci si opravdu zaslouží medaili, a ne vynadat. fes
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Kdo nemá rád psy, nemá rád lidi!
Tak s tímto svérázným tvrzením jsem se nedávno setkal, když jsem paní 
majitelku požádal, aby si dala svého mazlíčka na vodítko. Přitom pej-
sek evidentně nemá rád mě, a ne naopak. Pokaždé, když se potkáme, se 
může uštěkat, a pokud ho spustím z dohledu, mám ho hned za patami, 
protože vždy běhá navolno.
Aby bylo jasno, mám rád lidi. Mám rád i psy, ale ne zavěšené na mé 
nohavici. Vyhláška jasně říká, že pes by měl ve městě být pouze na 
vodítku. V dopravních prostředcích navíc podle zákona s náhubkem. 
Jinak hrozí páníčkovi pokuta. Nepíšu majiteli, protože za psa zodpoví-
dá osoba, která psa venčí. Je to ale ochrana i pro páníčka samotného – v 
okamžiku, kdy pes napadne člověka a způsobí mu byť sebemenší zra-
nění, je potřeba navštívit nejen lékaře, ale i veterináře a doložit bezin-
fekčnost psa. Doporučuje se přivolat policii, aby bylo vše zadokumen-
továno a  při případných komplikacích bylo jasné, kdo jakou povinnost 
nesplnil. Takže – veterinář do 24 hodin, zaplatit urvanou nohavici a 
začít se finančně podílet na rekonvalescenci pokousaného v případě, že 
je vyžadována pracovní neschopnost.
Vraťme se ale k tématu – opravdu mám rád psy, a pokud si mě nevší-
mají, vůbec mi nevadí, že jdou s páníčkem po městě navolno. Pokud za-
čnou radostně skákat a utírat si zahnojené tlapky do mé košile, nejsem 
úplně nadšený, ale odpustím to, pokud je páníček schopen psa odvolat. 

Nevadí mi ani, když se mi připlete pod nohy a dám mu rád přednost – i 
když by páníček měl zajistit, aby jeho pejsek neomezoval okolí. Pání-
ček by měl mít ale nad psem navolno kontrolu. Nepustit pejska mimo 
město na cyklostezce z vodítka je skoro hřích, ovšem větším hříchem je 
ho nedokázat odvolat v okamžiku, kdy se řítí pod kola kolemjedoucího 
cyklisty.
Samostatnou kapitolou jsou pejsci utržení ze řetězu. Je fakt, že procház-
ka vlahým letním večerem leckterou staňkovskou čtvrtí za ohlušujícího 
štěkotu není vždy to pravé, ale s tím se opravdu nic dělat nedá. Horší je, 
když se ohlušující štěkot blíží a zuřivec bránící svou parcelu se náhle 
ocitne na ulici. Tam se potom cítím dost stísněně. Pokud se vám zdá, 
že přeháním, stačí se projít po ránu kolem hřiště v Krchlebech nebo u 
staňkovského nádraží vlézt do podchodu. Tedy mimo jiné…
Páníček by měl za svého psa zodpovídat v každém případě. Zodpovídá 
za jeho chování, za jím způsobené škody, a dokonce (ač to tak mnohdy 
ve Staňkově nevypadá) i za jeho výkaly. Potkávám na svých procház-
kách spoustu páníčků a paniček s pejsky, kteří podle mě tyto věci spl-
ňují, a potkávám je rád. 
Vlastně, když to tak po sobě čtu, mám rád psy. Nemusím lidi, kteří se o 
ně nedokážou postarat nebo nejsou připraveni za ně nést zodpovědnost. 
Ti jenom dělají dobrým pejskařům špatnou pověst.              fes.

ZUŠ STAŇKOV
Základní umělecká škola Staňkov oslavila 1. 9. 2022 třicet let od svého 
vzniku.
1. 9. 1992 se osamostatnila od Základní umělecké školy Holýšov, jejíž byla 
do té doby součástí. Velký podíl na samostatnosti ZUŠ Staňkov měl tehdejší 
ředitel ZŠ Staňkov Josef Pavlík, který řediteli „zušky“ Janu Pluháčkovi nabídl 
prostory a po domluvě se zřizovatelem a převedení majetku začala škola 
fungovat jako Základní umělecká škola Staňkov.
V té době byly zřízeny tři obory – hudební s 84 žáky, výtvarný s 18 žáky a 
literárně-dramatický obor s 15 žáky. Ředitelem se stal na dlouhých 22 let 
Jan Pluháček a pod jeho vedením zde vyučovaly tak slavné staňkovské osob-
nosti jako Anna Ježková, Josef Blacký, Jiří Blažek a pedagogové, kteří zůstali 
ZUŠ Staňkov věrni dodnes – Jitka Pluháčková, Romana Schuldová, Miriam 
Augustinová, Iva Zahořová. V hudebním oboru mohli žáci navštěvovat hru 
na klavír, akordeon, trubku, flétnu, housle, klarinet, kytaru, bicí a klávesy. Ve 
škole vyučovalo 13 pedagogů.
V roce 2000 škola získala právní subjektivitu. V té době navštěvovalo ZUŠ 
Staňkov 211 žáků. Hudební obor 120 žáků, výtvarný obor 22 žáků a literár-
ně-dramatický obor 69 žáků. V pedagogickém sboru se objevila jména dnes 
již také známá – Jaromíra Tesařová, Jaroslava Kaufnerová, Adriana Christo-
vová. Celkem v zušce vyučovalo 11 pedagogů. Léta 1996 – 2002 byla také 
známa jako zlatá éra jazzové kapely SIX KIX pod vedením Jana Pluháčka. V 
té době se o ZUŠ Staňkov hovořilo v celostátním měřítku. 
Toto celostátní povědomí pak převzalo jako štafetu literárně-dramatické 
oddělení pod vedením Jitky Pluháčkové na Dětské scéně recitátorů v Trut-
nově a dodnes výtvarný obor a žáci Jaroslavy Kaufnerové, kteří reprezentují 
na celostátní úrovni v soutěži Evropa ve škole. Když jsme u úspěchů ZUŠ 
Staňkov, v loňkém školním roce opět rozkvetla sláva hudebního oboru díky 
vyučující Ludmile Aschenbrennerové, která přivezla se žákem Jindřichem 
Krstevem 1. místo v celostátní pěvecké soutěži vyhlášené MŠMT a popu-
larity v regionu se opět dočkal i školní orchestr pod vedením Jana Candry.
Ale zpět do historie... V roce 2000 se ZUŠ Staňkov přestěhovala do vilky v 
Jankovského ulici. Pro žáky na kolektivní výuku si tenkrát vyučující docházeli 
před vchod ZŠ Staňkov a převáděli je do ZUŠ, kde si je po vyučování vyzve-
dávali rodiče. Během času se ale zjistilo, že vilka je prostorově nedostačující. 
Město Staňkov nám tedy vybudovalo nově podkrovní přístavbu v ZŠ Staň-
kov se samostatným vchodem. 

Od roku 2009 tedy sídlí ZUŠ Staňkov v budově ZŠ Staňkov v Komenského 
ulici a má dvě detašovaná pracoviště – v Lidovém domě ve Staňkově a ZŠ 
Koloveč. V roce 2009 čítala naše škola 296 žáků – v hudebním oboru 161, 
ve výtvarném 65 žáků a v literárně-dramatickém oboru 70 žáků. Na škole 
působilo 11 pedagogů. V této době byl zájem o hru na kostelní varhany, 
kterou vyučovala Iva Zahořová.
Po 22 letech svého působení na samostatné ZUŠ Staňkov odešel z funkce 
ředitele Jan Pluháček, který do současnosti na škole pracuje na část úvazku. 
Radou města byla ředitelkou zvolena Iva Zahořová. V roce 2014 navštěvo-
valo školu 290 žáků – hudební obor 157 žáků, výtvarný obor 72 žáků a lite-
rárně-dramatický obor 61 žáků. Pedagogický sbor tvořilo 14 učitelů. Kromě 
hlavní činnosti škola zažádala i o doplňkovou činnost – hudební, výtvarné a 
literárně-dramatické kurzy pro děti i dospělé. Škola začala čerpat dotace z 
evropských fondů, dotace Plzeňského kraje a Ministerstva kultury ČR. Od 
nadace Karla Komárka získala v roce 2019 koncertní pianino díky finanč-
nímu daru firmy Autocont. V letošním roce výtvarný obor obdržel finanční 
příspěvek za výtvarnou výzdobu penzionu v Novém Šaldorfu a zažádal si  
také o 3D tiskárnu.
Ve školním roce 2022/23 navštěvuje ZUŠ Staňkov 165 žáků v hudebním 
oboru, 107 ve výtvarném oboru a 46 v literárně-dramatickém oboru. Jed-
noho žáka má škola ve studiu pro dospělé. Literárně-dramatické a výtvarné 
kurzy čítají 48 žáků. Pedagogický sbor je složen z 20 vyučujících. Díky za 
dobré fungování školy patří nejen učitelům, ale i provozním zaměstancům – 
paní účetní, paní uklízečce a panu školníkovi. 
V současné době je velice aktuální finanční situace. 
Pro porovnání růst školného ZUŠ Staňkov v Kč za pololetí:
1993 HO 425,-  VO 300,-  LDO 175,- 
2000 HO 750,-  VO 500,-  LDO 350,-
2014 HO 850,-  VO 430,-  LDO 350,-
2022 HO 950,-  VO 600,-  LDO 500,- 
Přípravné studium HO, LDO 500,- VO 600,-
Kurzovné v kolektivní doplňkové činnosti činí 1 000,- korun za pololetí.
Bylo by smutné končit článek pouze o finanční stránce.
Proto si připomeňme, že umělecké vzdělávání spadá do tzv. neformální-
ho vzdělávání v soustavě škol České republiky. Přesto je neodmyslitelnou 
součástí výchovy a vzdělávání našich dětí pro jejich umělecký a osobnostně 
sociální rozvoj pod vedením odborníků. Základní umělecké vzdělávání je 
jedinou institucí základního vzdělávání, která připravuje žáky na střední a 
vysoké umělecké školy.
ZUŠ Staňkov touto cestou děkuje všem příznivcům umění o zájem a náklon-
nost, kterou naší škole projevují.   ZUŠ Staňkov
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A je to tady... Letos nastoupilo do naší školy 472 dětí, z toho 
48 do prvních tříd.

Pět minut
Řekněte si - co to je pět minut? Obrat, který vlastně znamená okamžik, 
zanedbatelnou chviličku. Je to ale pravda? 
Za pět minut se dá vypít pivo, vykouřit cigareta. Za pět minut si člověk 
stihne odskočit nebo ohřát oběd. Za pět minut dojedete ze Staňkova 
do Křenov na zmrzlinu, do Holýšova do Evobusu, když to jede, do Puclic 
nebo do Čermné, do Krchleb, do obou Kamenic....
A ještě horší je to, když vám těch pět minut chybí. Třeba když si v za-
městnání píchnete o pět minut později, leckde vás píchačky za tento 
okamžik oberou o celou půlhodinu pracovní doby. Ujede vám spoj, za-
vřou vám obchod.
Ale buďme spravedliví - pět minut na našem přejezdu svítí červená 
opravdu výjimečně, zpravidla a několikrát denně jsou to jen minuty 
čtyři. Když máte výjimečnou smůlu a trefíte každý den jedny, jsou to 
za měsíc dvě hodiny a za rok pročekáte na rozsvícených světlech celý 
jeden den. Ale to už je opravdu statistika, kterou nás balamutí vládní 
činitelé a která má od skutečnosti hodně daleko.
Přesto mě těch pět minut na přejezdech ve Staňkově opravdu drtí. 
Všichni, kdo přejezd překonávají několikrát denně, to vědí. Když se roz-
svítí červená, mám velkou naději, že si stačím skočit zpět do pekárny, 
než mě to pustí dál, nebo - jak to ostatně dělá velká část lidí - roz-
hlédnout se, a prostě přejít s pocitem, že jsem právě těch pět minut 
ušetřil. Nebo přejet na kole. Stejně ani na jedné straně zpravidla ani v 
dálce není vidět vlak. A když někteří vidí, že se světla rozsvítila před pár 
vteřinami, prostě to vezmou i autem, aby nepřišli třeba o půlhodinu z 
pracovní doby. 
A děti přecházející trať cestou do školy to vidí - a napodobují. Kolikrát 
stihnou přeběhnout trať před projíždějícím vlakem?
Přejezdy ve Staňkově jsou podle mě už jen kvůli tomu, že jsou nasta-
vené tak, jak jsou, velmi nebezpečné. Stane se, že přijedu k přejezdu, 
kde právě projel vlak k nádraží. Než vlak vypne světlo, chvíli to trvá. 
Málokdo na trať vjede v tu chvíli autem, ale chodci přejdou na červe-
nou všichni. Vědí své. V tu ránu je tu vlak z druhé strany, na Holýšov. 
Na jednu červenou dva vlaky. Nebo naopak - přijíždím k trati, kde svítí 
červená, a zastavím. Neviděl jsem, že vlak už projel a jen se světla ještě 
nevypnula, a dost mě znejistí, když vypnou bez toho, že jsem vlak viděl. 
Bílá světla se bohužel zapínají jen v úterý a v dubnu (pokud jsem to 
vypozoroval správně), a tak vlastně nikdy nevím, jestli jsem projíždějí-
cí vlak propásl nebo jestli mají závory poruchu. Při východu a západu 
slunce navíc občas není vidět na přejezdu na Krchleby, jestli tam vůbec 
nějaké světlo svítí, a tak otvírám okénko, jestli alespoň cinkají nebo ne. 
Když se totiž podle předpisu zastavím tak, abych viděl z auta na obě 
strany, tak kvůli zářezu trati v terénu už stojím v kolejišti. 
Pět minut je strašná doba. I ty čtyři minuty. Situace na těchto přejez-
dech nás tak dlouhodobě nabádá k tomu, abychom těm červeným 
světlům tak úplně nevěřili. A pomníčky u trati jsou toho tragickým dů-
kazem. Myslete si, co chcete, ale já jsem přesvědčený, že na těch po-
mníčcích má i ono nastavení našich přejezdů svůj podíl...  

  Ferdinand Schenk

P. S. Ano, dá se například namítnout, že zkrácení doby signálu je tech-
nicky neřešitelné. Že to tak třeba musí být. Taková informace čekající-
mu před nebezpečným přejezdem opravdu rozjasní den.
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Kultura
Z archivu

A ještě k železnici
Nedávno jsem si vás dovolila seznámit s uvažovanou, ale 
neuskutečněnou železniční tratí, která měla spojit Staňkov 
s Přešticemi a Blovicemi. Tentokrát jsem pro vás vybrala ně-
kolik informací ze staniční kroniky o stavbách a provozu trati 
za první republiky a na začátku války.
V souvislosti s realizací železniční trati Staňkov–Poběžovi-
ce, jež byla otevřena dne 6. srpna 1900, musela být v březnu 
tohoto roku prodloužena staňkovská železniční stanice a 
rozšířeno kolejiště o pátou, sedmou a devátou kolej.
Po vzniku nového státu a převzetí bývalé c. k. železnice došlo 
k obnově železničních mostů. Nejprve byl vyměněn 62 let 
starý železný most přes Zubřinu u Osvračína. Starý most byl 
odstraněn na postranní lešení a z druhého lešení se zasunul 
na pilíře nový most vyrobený ve Škodovce. Samotný přesun se 
stal společenskou akcí, kterou dne 24. dubna 1923 sledovala 
spousta diváků včetně školáků, hrála zde hudba a vybíraly se 
dobročinné příspěvky na Národní jednotu pošumavskou.
O dva roky později, 4. března 1925, byl nahrazen železniční 
most přes Radbuzu u Holýšova na 141. km. Ještě v 8 hodin 
40 minut přejel starý most vlak od Domažlic a krátce po 9. 
hodině už starý most vysunuli na lešení a na nová ložiska 
spustili v 10 hodin 10 minut nový most. Všechno šlo ráz na 
ráz. V 10 hodin 45 minut dorazily dvě těžké lokomotivy, aby 
provedly zátěžovou zkoušku. Vše proběhlo za dozoru technic-
kých odborníků a úředníků.
Železniční kronika zaznamenala k roku 1927 zřízení elektric-
kého osvětlení do stavědla I. Téhož roku se začala využívat 
86 m dlouhá vlečka firmy Josef Klement. O rok později byl k 
nádraží pořízen společným nákladem města a dráhy chodník 
a vydlážděna silnice u nádraží. V roce 1929 se zastavila těžba 
zinkové a olověné rudy v Černovicích, která byla přepravo-
vána po dráze. Tento provoz byl částečně nahrazen dopravou 
výrobků z nově rozšířené Kreysovy parní cihelny. V roce 1932 
zcela ustala doprava produkce ze zdejší továrny na výrobu 
zrcadel, která zastavila činnost k 1. červnu 1932. V roce 1935 
byly ze sklárny rozprodány stroje a snesen komín. Avšak 
nadále dráha přepravovala výrobky sklárny Triplex, která 
pokračovala ve výrobě.
V roce 1929 bylo postaveno při vlečce firmy Klement skladi-
ště uhlí. Roku 1931 přebudoval staňkovský pivovar nádražní 
bufet na moderní restauraci, k čemuž získal i prostor mezi 
dosavadním bufetem a prádelnou. Současně byly přemístěny 
záchody a na náklady pivovaru se kryté nástupiště prodlouži-
lo o 25 metrů. Stavbu prováděl Josef Wiesner, kterému byla 
zadána i adaptace nádražní budovy. Kancelář přednosty se 
vyměnila s osobní pokladnou a vestibul se rozšířil o čekárnu 
II. třídy. V jedné z místností restaurace byl po záboru po-
hraničí zřízen od 4. prosince 1938 celní úřad a ve staniční 
budově četnická pohraniční kontrolní stanice pro kontrolu 
osob přejíždějících novou státní hranici. V roce 1941 byla 
nahrazena říšskou pasovou kontrolou.
Provoz na trati Staňkov – Horšovský Týn byl přerušen od říj-
na 1938 až do 4. května 1939.  roce 1939 byla zřízena zastáv-
ka v Dolní Kamenici a postavena zde dřevěná čekárna.

Radka Kinkorová

Ve čtvrtek 22. září v jedenáct hodin v obřadní síni Staré radnice starosta 
města Alexandr Horák poblahopřál dlouholetým manželským párům od-
daným ve Staňkově k jejich výročí, připil si s nimi na zdraví a popřál mnoho 
dalších společných let v pohodě, vzájemné úctě a lásce. 
K tomuto přání se velice rádi jako redakce Staňkovska připojujeme.  

Zlatá svatba (50 let)
Glaser Jaroslav a Anna (Havlová)
Bohuslav Muchka a Jana (Tachovská)
Baxa Václav a Anna (Roučková)
Jiří Felix a Anna (Gillová)

Smaragdová svatba (55 let)
Grman Josef a Věra (Straková)

Diamantová svatba (60 let)
Josef Liška  a Marie (Šteinbachová)

SVATEBNÍ JUBILEA
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Kultura v Lidovém domě

  1. 10. I. prodloužená tanečního kurzu
  8. 10. Benefiční koncert
22. 10. Rocková taneční zábava /Kabát  
 revival, Lucie revival/
27. 10. Koncert k výročí vzniku ČSR
29. 10. II. prodloužená tanečního kurzu  
 s živou hudbou
5.-6. 11.    Festival deskových her

Koncert k výročí vzniku 
samostatného 

československého státu
27. 10. od 18.00 hodin 
v kostele sv. Jakuba 

Musica dolce vita
galakoncert duchovní hudby

Daniela Demuthová – mezzosoprán
Žofi e Vokálková – fl étna
Zbyňka Šolcová – harfa

Na galakoncertě zazní nejúspěšnější 
skladby z patnáctiletého působení tria 
na naší hudební scéně

Město Staňkov

Jindřich Krstev  - absolventský koncert
Téměř zaplněný sál staňkovského kina si mohl poslední srpnové pondělí 
vychutnat jedinečný absolventský koncert. Jindřich Krstev skvěle zvládl 
nejen jemu vlastní soudobou hudbu, ale i klasiku v latině či italštině. Kdo 
přišel, nebyl rozhodně zklamán, naopak odcházel s pocitem, že nás Jindra 
nejspíš ještě hodně překvapí.               Ferdinand Schenk
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6. mistrovství Čech bylo opět ve Staňkově 
Mistrovství Čech v klasickém silovém trojboji dorostenců a juniorů se pod 
patronátem staňkovského fitnesscentra konalo už počtvrté v našem Lido-
vém domě. K vidění zde byly výkony 67 juniorů a 39 dorostenců.
Staňkov reprezentovalo celkem 5 juniorů, 2 dorostenci a 1 dorostenka.
A výsledky staňkovských želízek v ohni?
 junioři - kategorie 74 kg 
 Jakub Kralovec  8. místo
 junioři - kategorie  83 kg  
 Karel Rada         1. místo
 junioři - kategorie 93 kg 
 Karel Petráš        1. místo
 junioři - kategorie 105 kg
 Ladislav Regál   13. místo
 junioři - kategorie 120+ kg
 Dominik Fictum 3. místo
 dorostenci - kategorie 83 kg 
 Petr Gerberg     2. místo
 dorostenci - kategorie 120+ kg 
 Vítek Lorenc  1. místo
 dorostenky - kategorie 69 kg 
 Štěpánka Radová 3. místo
Blahopřejeme nejen soutěžícím, 
ale i fitness centru a oceňujeme 
příkladnou práci s mládeží.        fes

Sport

Vychází každé dva měsíce. Vydává město 
Staňkov, nám. TGM 35, 345 61 Staňkov. 

Řídí redakce: Vedoucí  - Ferdinand Schenk, 
Josef Steinbach, Slávka Schenková, Marta 
Kastlová, 1600 ks výtisků ZDARMA. Redak-

ce nezodpovídá za obsah uveřejněných 
článků. Reg.č. MK ČR E 11539 

Příspěvky do Staňkovska posílejte na 
adresu: redakce@stankovsko.cz
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1 cm2. Inzeráty posílejte ve formátech doc, 
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Staňkovska najdete na adrese:  

www.mestostankov.cz/ 
casopis-stankovsko, 

nebo www.stankovsko.cz
Příští uzávěrka je 15. října 2022.

Intervalové tréninky ve Staňkově - co to je?
INTERVALOVÝ TRÉNINK je jedna z nejefektivnějších metod hubnutí, způsob, jak spálit maximální množství kalorií. 
Je to kardiovaskulární trénink, který zlepšuje výkonnost, a fitness ve velmi krátkém čase (zlepšuje fyzickou 
kondici, nárůst svalové hmoty...). Po dobu 20 vteřin odcvičíte co nejvíce opakování, následuje desetivteřinový 
odpočinek.
Od minulého měsíce tyto tréninky do Staňkova přivezla Miloslava Preissová, dvojnásobná mistryně ČR ve Sport 
model a držitelka mnoha dalších ocenění v oblasti bodybuildingu a fitness. Je opravdu tou z nejpovolanějších.
Momentálně ve Staňkově cvičí každý čtvrtek od 16:30 a v sobotu od 10 hodin kolem dvaceti lidí intervalové 
tréninky (HIIT, TABATA, INSANITY). Tréninky jsou samozřejmě přizpůsobeny vždy možnostem cvičence (věk, za-
čátečník, zdravotní stav atd.). „Přijďte si také zacvičit! Soutěžím 20 let, letos chci zakončit soutěžní kariéru na MS 
konaném v ČR v Praze 19. 11. 2022,“ říká naše cvičitelka.  
Redakce Staňkovska drží všechny palce!

fota: Michaela Kubáňová

Poděkování
Chtěl bych poděkovat staňkovské radnici za podporu jedné 
z největších mezinárodních výstav psů v republice, kterou 
pořádala staňkovská pobočka boxerklubu v Klatovech.

A. Karban, ředitel výstavy


